
terapija:

pod pokroviteljstvom 
Ministarstva zdravlja rH 
te u organizaciji časopisa 
Banka i ekonomskog instituta 
Zagreb pokrenut je projekt 
sveobuhvatne analize našeg 
zdravstvenog sustava kojem 
se, kao glavni partner, 
pridružila i kompanija ericsson 
nikola tesla. projektom je 
predviđeno održavanje ukupno 
šest okruglih stolova, a već je 
prvi među njima, održan  
6. veljače na temu "krvna slika 
zdravstvenog sustava", brojem 
zainteresiranih posjetitelja 
daleko nadmašio očekivanja 
organizatora.

Usprkos snijegom zametenoj državi, 
dvorana Novinarskog doma u Zagrebu 
bila je pretijesna za sve medicinske 
profesionalce, članove udruga, 
ekonomske stručnjake, predstavnike 
medija i druge zainteresirane građane 
koji su, nakon jutarnjeg probijanja 
iz različitih krajeva Lijepe naše, 
bezuspješno tražili stolac više u publici.

ict:>ključ>ponude>
21.>stoljeća
Očekivano, najviše zanimanja pobudilo 
je izlaganje dr. sc. Rajka Ostojića, 
ministra zdravlja RH, koji je dao pregled 
aktualnog stanja zdravstvenog sustava 
te pojasnio ključne mjere u svom 
resoru za naredno razdoblje, ostavši 
pri tome dosljedan u prioritizaciji ciljeva 
objavljenih još tijekom kampanje. 

Među brojnim prezentiranim financijskim 
pokazateljima izdvaja se deficit 
zdravstvenog sustava od ukupno 5,2 
milijarde kuna pri čemu 2,2 milijarde 
otpada na Hrvatski zavod za zdravstveno 
osiguranje dok su preostale 3 milijarde 

dugovi zdravstvenih ustanova. Unatoč 
tome, stopa doprinosa za obvezno 
zdravstveno osiguranje smanjena je 
s 15 na 13 posto, u cilju rasterećenja 
gospodarstva i kao poticaj otvaranju 
novih radnih mjesta. Ministar je naglasio 
čvrstu uzročno-posljedičnu vezu između 
ekonomije, edukacije i zdravstva, 
jer zdravi i educirani građani bolje 
pridonose povećanju produktivnosti i 
snaženju ekonomije u cjelini. Govoreći 
o vrijednosnom sustavu zdravstva i 
upravljanju njime ministar je, uz aktualna 
pitanja logistike te istraživanja, edukacije 
i usavršavanja, izdvojio izazove cjelovite 
informatizacije sustava i njegovog 
povezivanja kroz Internet kao novi 
virtualni, socijalni, ali i klinički prostor. 
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sudionici okruglog stola  
(s lijeva na desno): moderatorica 
edita Vlahović žuvela, analitičar 

dubravko Mihaljek, ministar 
zdravlja rajko ostojić, dr.sc. 
sandra Švaljek i dr.sc. Maja 

Vehovec
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Hrvatski građani traže suvremene 
zdravstvene usluge pa sustav mora 
evoluirati svoju ponudu i prilagoditi je 
potrebama 21. stoljeća. Dosadašnja 
iskustva, primjerice u području 
transplantacije, potvrđuju da relativno 
mala financijska ulaganja, kada su 
potpomognuta velikim i dosljednim 
intelektualnim angažmanom, stvaraju 
ogroman društveni pomak. Ministar 
u tom procesu očekuje još veći 
doprinos informacijsko-komunikacijskih 
tehnologija (ICT) koje, kroz optimalno 
korištenje postojećih resursa i inspekciju 
u stvarnom vremenu, mogu učinkovito 
djelovati na smanjenje listi čekanja, 
kontrolu troškova te unaprijediti kvalitetu 
planiranja i odlučivanja. 

Slikovito rečeno, za očekivati je kako će 
u doglednoj budućnosti  ravnopravnim 
liječničkim simbolima postati i stetoskop 
i kompjutorski miš. 

zdravlje:>jedna>
od>najvažnijih>
ekonomskih>
kategorija
Ministrovo izlaganje djelomično je 
poduprla i dr. sc. Sandra Švaljek, 
ravnateljica Ekonomskog instituta 
Zagreb. Prema njezinoj procjeni 
posljednja zdravstvena reforma je 
financijski stabilizirala sustav te povećala 
zadovoljstvo građana, ali problemi (ne)
efikasnosti u poslovanju zdravstvenih 
ustanova, nedostupnih ili oskudnih 
financijskih podataka i korupcije u 
zdravstvu još uvijek nisu riješeni.

Dr.sc. Dubravko Mihaljek, analitičar 
Banke za međunarodne obračune, 
pojasnio je kako se s temeljnim 
problemom u financiranju zdravstva, a 

to je porast troškova zdravstva koji je 
brži od povećanja BDP-a, ne susrećemo 
samo mi u Hrvatskoj, već se on ogleda 
i u ozbiljnim pritiscima na financije 
brojnih drugih zemalja. Usprkos primjeni 
različitih metoda u analizi „Krvne slike 
zdravstvenog sustava“ sudionici su 
usuglasili dijagnozu prema kojoj je 
zdravstvena reforma kompliciranija od 
mirovinske, a za učinkovitu terapiju 
kronično nedostaju detaljniji aktualni 
podaci. 

U diskusiji koja je potom uslijedila 
otvorene su brojne teme: od izazova 
vezanih uz prevenciju i edukaciju, preko 
njege u kući pa sve do preispitivanja 
karaktera društvenih odnosa u području 
zdravlja i zaključka kako je za sadašnji 
sustav zdravstva evolucija daleko 
korisnija od revolucije. 

Među diskutantima koji su se obratili 
skupu posebno izdvajamo obraćanje  

mr. sc. Gordane Kovačević, predsjednice 
Ericssona Nikole Tesle koja je ukazala 
na veliki potencijal informacijsko-
komunikacijskih tehnologija u povećanju 
učinkovitosti postojećeg zdravstvenog 
sustava i razvoju novih usluga. Međutim, 
iako globalna iskustva i procjene 
analitičara povezuju utjecaj ICT-a s 
porastom BDP-a, ne treba zaboraviti 
da otpori promjenama ponekad mogu 
zaustaviti i najbolje ideje. Stoga je gđa. 
Kovačević za ožujak najavila sljedeći 
okrugli stol posvećen upravo utjecaju 
ICT-a na unaprjeđenje zdravstva i društva 
u cjelini.

S obzirom da je zdravstveni sustav 
značajan potrošač javnog novca i stoga 
može ozbiljno ugroziti održivost javnih 
financija, zdravlje postaje sve važnija 
nacionalna ekonomska kategorija pa 
organizatori očekuju dobru posjećenost i 
konstruktivnu raspravu.
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Mediji su pokazali veliko zanimanje 
za analizu zdravstvenog sustava


